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Uttalelser 

Forslag til vedtak  
Innstillinger gjøres av årsmøtets redaksjonskomite.  

Bakgrunn 
Det har kommet inn fire uttalelser til årsmøtet:  

UT01 Heildøgnsplassar innan psykisk helse 
Sel SV 

 

UT02 Innlandets grønne energi må ikke gå over stokk og stein 
Nettverk for natur, miljø og klima 

 

UT03 Barnetrygden bør skattelegges  
Amund R. Heggelund, fylkesstyret 

 

UT04 La Farida og familien få opphold i Norge 
Karin Andersen, fylkesstyret 
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Forslagsnr. UT01 
Forslagsstiller Sel SV 

Innstilling  

Votering ☐ For ☐ Mot ☐ Avholdende 

Heildøgnsplassar innan psykisk helse  1 

Dei siste åra har det vorte færre heildøgnsplassar innan psykisk helse. I Innlandet vart blant 2 
anna tilbodet ved Bredebygden psykiatriske senter i Sel lagt ned. Dette var eitt viktig tilbod 3 
saman med det psykiske helsevernet i kommunen og psykiatrisk poliklinikk ved Sjukehuset 4 
Innlandet.  Kvar enkelt kunne få eit godt tilrettelagt tilbod der døgnplassar i periodar var 5 
noko av grunnmuren. 6 

For å nå dei få plassane som står til rådvelde for denne gruppa må ein i dag til Sanderud, 7 
Reinsvoll eller Lillehammer. Om ein får plass der, er det ein lang tur når ein er psykisk sjuk. 8 

Ein del av dei som nytta tenestene der har uttala at dei var godt nøgde med tilbodet, som 9 
var lagt opp slik at dei budde heime nokre veker, for så å bu på Bredebygden ein periode att. 10 
Dette ga tryggleik i kvardagen og dei klarte å mestre kvardagen, berre å ha eit dagtilbod er 11 
ikkje nok. 12 

For mange er nærheit til familien viktig, og då er det viktig at det ikkje vert langt å reise. For 13 
andre kan det vere ein fordel å vere eit stykke heimanfrå. Derfor er «skreddarsydde» tilbod 14 
viktig og at det er fleire stadar der det er døgnplassar i fylket. 15 

Vi har mange frivillige og pårørande som legg ned mykje arbeid, men det skal vere eit 16 
supplement. Slik det er no er det ofte det einaste tilbodet. Desse har ikkje fagkompetanse, 17 
og må få tid til berre å vere medmenneskje. 18 

Derfor krev SV at det no vert avsett midlar til å styrke tilbodet innan psykisk helse i staden 19 
for å byggje det ned. Planane til Sjukehuset Innlandet er å leggje ned enda meir. Utan å gå 20 
inn på enkeltsaker har det skjedd tragiske hendingar med brukarar som har mista tilbodet. 21 
Det å førebyggje er som vi alle veit, god samfunnsøkonomi. Men, kanskje det viktigaste av 22 
alt dei som treng hjelp, får det betre og tryggare.  23 
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Forslagsnr. UT02 
Forslagsstiller Nettverk for natur, miljø og klima 

Innstilling  

Votering ☐ For ☐ Mot ☐ Avholdende 

Innlandets grønne energi må ikke gå over stokk og 24 

stein  25 

Siden 2020 har NVE mottatt en rekke søknader om etablering av solkraftverk i Innlandet, på 26 
en skala vi aldri før har sett. Nåværende planer i fylket vil gi en fornybar strømproduksjon på 27 
over 1TWh, en økning på ca 10% fra 2019. Solcelleparker som de som er planlagt i Innlandet 28 
vil produsere fornybar energi som vi sårt trenger til det grønne skiftet, og potensialet i 29 
Norge er stort.  30 

Likevel har disse anleggene en pris. Mange av de planlagte solcelleparkene vil legge beslag 31 
på store områder, og vil være omfattende installasjoner i både norsk og europeisk skala. 32 
Noen av anleggene planlegges på lite verdifulle eller industrialiserte områder, men andre vil 33 
legge beslag på natur. Bare Energeias planer for solkraft-utbygging 2024–2029 vil legge 34 
beslag på 13 000 dekar natur, hovedsakelig skog.  35 

Energeias konsept bygger på samdrift av solkraft og innmarksbeite, der flokker med sau går 36 
på beite mellom installasjonene. Dette betyr at områdene ryddes for skog, planeres, 37 
nydyrkes til gress, og til slutt gjerdes inn for å beskytte dyr og utstyr. Dette vil føre til 38 
privatisering av store områder, og endringer av landskap og biologi i de berørte områdene. 39 
Likevel kan man anse anlegg som disse som mindre sjenerende og direkte farlige for dyreliv 40 
enn det vind- og vannkraft er.  41 

Samtidig som disse enorme anleggene forberedes foreligger det ingen konkrete planer om 42 
utbygging av solkraft på allerede industrialiserte områder, parkeringsplasser, lagerhaller og 43 
lignende. SV må ta tydelig til orde for at vi ikke kan sette i gang med storskala nedbygging 44 
av natur uten å først ha en seriøs plan for bedre utnyttelse av allerede berørte områder. Det 45 
må også foreligge en ordentlig plan for hvordan vi kan bruke mindre kraft før økt produksjon 46 
går på bekostning av naturen. 47 

I dag mangler Innlandet en tydelig retning når det kommer til politisk styring på 48 
kraftproduksjon. Innlandet SV må legge føre var-prinsippet til grunn, og stille strenge krav til 49 
anleggene. Blant annet kan det ikke aksepteres bygging i myr og våtmark, og biologisk 50 
viktige områder må spares. Man må også behandle eventuell utbygging av kraftnettet som 51 
en del av konsekvensutredningen.  52 

Innlandet kan lede veien inn i en mer bærekraftig energi-framtid, men da må vi være 53 
ansvarlige og se helheten!  54 
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Innlandet SV krever: 55 

• At føre var-prinsippet og respekt for naturen ligger til grunn for fornybar 56 
kraftutbygging 57 

• Økt kraftproduksjon må ikke legge beslag på urørt eller biologisk viktig natur 58 
• Innlandet må lage en strategi for utbygging av fornybar kraft som omfatter båre 59 

småskala solkraft i utbygde områder, og større parker der disse kan aksepteres.  60 
• I tillegg til etablering av ny kraftproduksjon må Innlandet satse på ENØK og 61 

reduksjon av forbruk.  62 
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Forslagsnr. UT03 
Forslagsstiller Amund R. Heggelund, fylkesstyret 

Innstilling  

Votering ☐ For ☐ Mot ☐ Avholdende 

Barnetrygden bør skattlegges  63 

Debatten om barnetrygden handler ikke lenger om man skal øke barnetrygden, men 64 
hvordan man skal gjøre det. I den forbindelse er det blitt fornyet oppmerksomhet rundt 65 
forslaget om å skattlegge barnetrygden.  66 

I dag er barnetrygden en universell ytelse som alle barnefamilier mottar, uavhengig av 67 
inntekt. Det gis utvidet barnetrygd til enslige forsørgere og et eget småbarnstillegg til 68 
personer med full overgangsstønad, som har barn i alderen null til tre år. Utfordringen er at 69 
barnetrygden over tid har tapt seg i verdi, fordi vekslende regjeringen ikke har prioritert å 70 
prisjustere den.  Barnetrygden er en viktig inntektskilde først og fremst for barn i familier 71 
med lave inntekter, og nedgangen i barnetrygdens realverdi har derfor særlig hatt en 72 
negativ konsekvens for økonomien til barnefamilier nederst i inntektsfordelingen.  73 

Et argument for manglende prisjustering av barnetrygden har vært at man har prioritert 74 
styrking og utbygging av tjenestetilbudet til barnefamilier, fremfor en økning i 75 
kontantoverføringene. Dette gjelder særlig barnehageutbyggingen og innføringen av 76 
makspris i foreldrebetalingen for barnehage, men også økningen i skattefradraget for 77 
utgifter til pass og stell av barn, samt innføringen av gratis læremidler i videregående 78 
opplæring og gratis SFO til første og nå andre trinn på grunnskolen. Det har betydd at 79 
billigere velferdstjenester er blitt finansiert på de fattiges bekostning. For å få bukt med 80 
familiefattigdommen må vi ha to tanker i hodet samtidig. Familiene trenger penger, 81 
samtidig som de får færre utgifter til grunnleggende velferd.  82 

Barnetrygdens formål er å utjevne forskjeller mellom familier med og uten barn, men det 83 
har også blitt tydelig at barnetrygden kan spille en avgjørende rolle for å utjevne forskjeller 84 
mellom fattig og rik. For at barnetrygden skal kunne være det fattigdomstiltaket det har 85 
potensiale til å være, er vi nødt til å øke satsene.  86 

Ved å skattlegge barnetrygden vil man øke sannsynligheten for at satsene kan økes, og at 87 
flere barn kan komme ut av fattigdom. At barnetrygden gjøres skattbar betyr at alle 88 
barnefamilier mottar den samme summen i barnetrygd i måneden, men at den omfordeles 89 
via skattesystemet slik at de barnefamiliene som tjener mer, skatter mer av barnetrygden. 90 
Dette betyr at den fortsatt regnes som universell.  91 

For å lykkes med dette er det en forutsetning at skatteinntektene tilbakeføres til ordningen 92 
med formål om å øke satsene. Vi vil heller ikke akseptere en abdisering av ansvaret, og vil 93 
kreve at det i tillegg tilføres friske midler for en ytterligere styrking av barnetrygden. Det er 94 
også avgjørende at barnetrygden fortsatt holdes utenfor beregningsgrunnlaget for 95 
sosialhjelp og andre trygdeytelser. I sum kan dette bli en barnetrygd som monner i kampen 96 
mot familiefattigdom.  97 
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Innlandet SV er positive til å skattlegge barnetrygden under forutsetning av at: 98 

• Skatteinntektene tilbakeføres til ordningen for å styrke satsene og det gjøres en 99 
årlig prisjustering. 100 

• Det tilføres friske midler til barnetrygden utover skatteinngangen og at satsnivåene 101 
mellom de ulike aldersgruppene harmoniseres.  102 

• Barnetrygden holdes utenfor beregningsgrunnlaget for alle offentlige ytelser.  103 
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Forslagsnr. UT04 
Forslagsstiller Karin Andersen, fylkesstyret 

Innstilling  

Votering ☐ For ☐ Mot ☐ Avholdende 

La Farida og familien få opphold i Norge  104 

I 2015 sendte staten Norge Farida og familien til Afghanistan selv om Farida aldri hadde 105 
bodd i landet. Det var utrygt da, og det har blitt mye verre.  106 

Grunnlaget de ble sendt ut på ble kjent ugyldig av norsk høyesterett i 2018. UNEs nye 107 
vurdering av saken var at det var trygt nok å sende Farida og familien på internflukt. Under 108 
rettssaken i høyesterett sa FNs høykommissær for flyktninger at internflukt ikke skal 109 
brukes i opphørssaker. På grunn av de ustabile sikkerhetsforholdene i landet var det fare for 110 
at familien kunne bli tvunget ut på ny flukt. Det ville i så fall være et brudd på FNs 111 
flyktningkonvensjon, som Norge har ratifisert.  112 

Dessverre fikk høykommissæren rett. Familien klarte å flykte til Tyrkia i 2021, før Taliban 113 
overtok makten i Kabul. De er nå på re-flukt i det jordskjelvrammede Tyrkia på grunn av 114 
tvangsreturen fra Norge. Situasjonen i Tyrkia er kaotisk og hjelpearbeidet, som har fått sterk 115 
kritikk, er en stor oppgave for landet. Mange tusen mennesker er døde, og hundre tusenvis 116 
av bygninger er ødelagte i et område som fra før er overbelastet med mange flyktninger.  117 

Farida og familien befinner seg nå i en idrettshall. Traumer fra tidligere flukt og 118 
tvangsutsendelse blir naturligvis trigget i en sånn situasjon. Folk blir bedt om å forlate 119 
idrettshallen, og flere reiser til slekt eller annet nettverk andre steder i Tyrkia. Farida og 120 
familien har ikke slikt nettverk, og med de hyppige og sterke etterskjelvene er det ikke noe 121 
alternativ å flytte tilbake til blokkleiligheten i 12. etasje.  Familien kan ikke være i Tyrkia og 122 
de kan ikke dra til Taliban-styrte Afghanistan  123 

EUs Asylbyrå mener at livssituasjonen for afghanske kvinner under Talibans strenge styre er 124 
blitt uutholdelig og at Talibans implementering av sharia gjør at alle kvinner og jenter 125 
risikerer å bli forfulgt. Derfor er de kvalifisert til å få flyktningstatus. 126 

Norge må endre sin praksis og sikre kvinner på flukt fra Afghanistan opphold, og hente 127 
mennesker med tilknytning til Norge som er på re-flukt. 128 

Innlandet SV krever at Farida og familien få opphold i Norge på humanitært grunnlag.  129 




